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GATU- O C H 
FASTIGHETSNÄMNDENS HANDIKAPPRÅD  

Protokoll nr 2, 
2004. 

 
Tid:  Torsdagen den 19 februari 2004  kl. 15.00 – 17.00. 
 
Plats:  Tekniska Nämndhuset, Fleminggatan 4,  rum 5:128.  
 
 
Justering:  
 
 
Ken Gammelgård                                Gunnar Slätt  
 
 
Närvarande: Ken Gammelgård (ordf.), DHR, Elisabet Bergvall, 
R, Lasse Gustafsson, NHR, Katarina Härdmark-Sandström, 
Hjärnkraft, Gunnar Slätt, FHDBF, Hjördis Stolt,  Astma och 
allergi och Monicka Zachari, SRF.  Ulf Lettermark, SRF, 
adjungerad. 
 
Förhindrade:  Tommy Hagström (DHR), Åsa Jansson (RBU) och 
Eva Johansson (SRF). 
 
Tjänstemän: Lars Cedergrund, §§ 6-7, John Godberg §§ 1-5, Kai 
Honkonen § 7, Kristina Lekberg §§ 1-6 och Lennart Nilsson.  
 
 
§ 1.  Fastställande av dagordning. 
a. Dagordningen fastställs med följande tillägg: 
- att lägga till punkt 1 b. Adjungering av Ulf Lettermark, SRF, 

för detta möte. 
- att under punkt 7 a. behandla Tillgänglighetsprojektets 

bokslut för 2003 och planering för 2004 samt under b. 
behandla Tävling om den tillgängligaste kommunen. 

- Att under punkt 11, övriga frågor, behandla a. Upprättande 
av e-postlista över rådets medlemmar, b. Inbjudan till någon  

     från parkeringsavdelningen att delta på rådets möte samt c.  
     Diskussion om sammanträdestider för rådets möten. 

 
b. Eftersom Eva Johansson, som nominerats av SRF som 
ersättare i handikapprådet,  inte är bosatt i Stockholm har SRF nu   
_________________________________________________ 
Adress: Box 8311, 104 20  Stockholm. Telefon: 508 26 000. 
 



 
föreslagit att Ulf Lettermark ingår i hennes ställe. Nämnden har 
ej ännu hunnit utse Ulf Lettermark till ersättare. Handikapprådet 
beslutar ändå att adjungera Ulf Lettermark för detta möte med 
full yttrande- och förslagsrätt. 
 
§ 2. Justering av dagens protokoll.  
Till att justera protokollet utses ordföranden och Gunnar Slätt.  
 
§ 3. Anmälan av protokolljustering.  
Det anmäls att protokollet för mötet 2004-01-29 justerats och 
lämnats till nämnden.  
 
§ 4. Inkomna protokoll. 
a) Nr 1, 2004 Kollektivtrafikutskottet. 
b) Nr 1 och 2, 2004  SBN:s handikappråd. 
c) Nr 1, 2004 KS:s handikappråd. 
Anmäls. 
 
§ 5. Parkeringsvillkor för rörelsehindrade.  
John Godberg meddelar att kontoret påbörjat översyn av de 
generella lokala trafikföreskrifterna för Stockholm och att man 
måste se över parkeringsvillkoren för rörelsehindrade. Han 
framför bl a att nuvarande Stockholmsregel, att man med 
parkeringstillstånd för funktionshindrade kan parkera 24 timmar 
på plats med parkeringsförbud, strider mot den nationella  
trafikförordningen (TrF). Enligt Godberg måste man även i 
Stockholm begränsa denna typ av parkering till tre timmar. Som 
en kompensation för detta tänker sig Godberg att man kan utöka 
antalet parkeringsplatser reserverade för fordon med 
parkeringstillstånd för funktionshindrade.  
 
Godberg berör även frågan om möjligheten för dem som innehar 
parkeringstillstånd att parkera på ställen där det är 
parkeringsförbud under städnätter och vilka problem detta kan 
innebära speciellt under snöröjningsperioder.  
 
Rådet framför bl a följande: 
 
- Nuvarande regler för parkering med parkeringstillstånd i     
  Stockholm borde kunna behållas. 

- Det finns inte tillräckligt med platser för parkering med  
  handikappfordon varken på stadens mark eller på privat mark 
- Om alternativet till kortare tid för parkering med   
  handikappfordon på platser med parkeringsförbud är flera  

 
 



 
handikapparkeringsplatser, medför det att större yta på gatumark 
måste tas i anspråk.  

 
Rådet anser att handikapporganisationerna bör tillfrågas i denna 
viktiga fråga och det bestäms att en tillfällig arbetsgrupp tillsätts 
med representanter för DHR, HSO och möjligen SRF för att 
tillsammans med Parkeringsavdelningen utarbeta ett förslag som 
kan accepteras av alla. Elisabet Bergvall utses till att 
sammankalla och leda denna grupp.  
 
§ 6.  Skrivelse från SRF Stockholm stad om behovet av 
åtgärder i Gubbängens centrum.  
Kristina Lekberg redovisar. Eftersom åtgärder för att minska 
biltrafiken och sänka hastigheten har tillkommit har tidigare 
signalreglering vid övergångsställe från T-banan till 
Gubbängshallen tagits bort. Även minskade pengar till drift och 
underhåll inverkar på det som gjorts.  
 
Rådet anser att signalreglering bör återinsättas. Många 
synskadade personer bor i området och hallen besöks ofta för  
t ex sportaktiviteter av personer från olika områden.  Den 
aktuella vägen är den kortaste mellan T-banan och hallen. 
Bristande tillgänglighet och orienterbarhet kan också resultera i 
ökade kostnader för färdtjänst.  
 
Lars Cedergrund anser att det finns anledning att på nytt ta upp 
ärendet. Rådet önskar ny redovisning.    
 
§ 7. Lägesrapport av Tillgänglighetsprojektet. 
Lars Cedergrund och Lennart Klaesson redovisar följande: 
 
a. Bokslutet för 2003  och planering för 2004. 
100 Mnkr avsattes för 2003 och kostnaderna blev 100,4 Mnkr.  
För innerstad blev beloppet 41,9 Mnkr och för ytterstad ca 37,5 
Mnkr. Kostnaden för Fastighetsförvaltningen blev 3 Mnkr, för 
Kulturnämnden 5,6 Mnkr och för Idrottsnämnden 5,9 Mnkr.  
 
Även för 2004 är budgeten 100 Mnkr. Åtgärder kopplas bl a till 
de tillgänglighetsplaner som upprättas för stadsdelsnämnderna. 
 
Rådet framför att material som t ex utemiljöprogrammet bör 
översättas till engelska. 
 
b. Tävling om den tillgängligaste kommunen. 
Stockholm lämnar in bidrag till tävling om den tillgängligaste 
kommunen 2003 anordnad av Kommunförbundet och DHR. 



 
c. Båtplatsers tillgänglighet.  
Denna fråga bör lyftas fram inom Tillgänglighetsprojektet. 
 
d. Bas-programmet. 
GFN och SBN har fått i uppdrag av politikerna att utarbeta 
program för den inre miljöns tillgänglighet och orienterbarhet. 
Syftet med programmet är att påminna om att lagar måste följas, 
att visa på bra exempel och att höja ambitionsnivån. Närmast i 
tid ska en analys göras om i vilken mån riktlinjerna inverkar på 
byggkostnaderna. Förvaltningscheferna på GFK och SBK deltar i 
beslutsprocessen angående framtagandet av programmet och 
möten har hållits med Byggmästereföreningen och 
Fastighetsägarföreningen. Beslut ska fattas i respektive nämnder 
om programmet.  
 
e. Årlig konferens om tillgänglighet. 
Enligt uppdrag av KF ska en årlig tillgänglighetskonferens 
anordnas. Detta år blir temat näringslivet. Syftet är att olika 
aspekter ska belysas som exempelvis information, 
kommunikation och bemötande. Goda exempel på tillgänglighet 
ska förmedlas, frågor ska väckas och inspiration till fortsatta  
aktiviteter ska ges. En arbetsgrupp förbereder konferensen som 
föreslås hållas 14 maj.  
 
f. Plan för utvärdering av miljöavgifter.  
Kai Honkonen ger en kort information om försöket med 
miljöavgifter/trängselskatt. Nu inhämtas synpunkter på förslag 
till planering för utvärderingen. Detta förslag har också 
remitterats till GFK. Tillgänglighetsprojektet har lämnat 
synpunkter vilka genomgicks. Bl a framfördes följande: 
 
- Det är viktigt att informationen om försöket anpassas till   
  samtliga medborgare exempelvis till synskadade personer.  
- Framkomligheten för personer med funktionshinder bör   
  uppmärksammas i utvärderingen.  
- Situationen för elöverkänsliga personer, gående t ex barn och   

   äldre, personer med astma och allergi och hörselskadade   
   personer bör belysas.   
- Analys av kostnader för resor med egen bil och färdtjänst samt   
  möjligheten att parkera bör ingå.  

 
Rådet framhåller att orienteringsmöjligheterna måste bli bra vid 
busshållplatserna trots den ökade busstrafiken och ökat buller.  
 
Kai Honkonen säger att det som framförts kommer att finnas 
med i  utvärderingen.  



 
§ 8. Ärenden i nämnden 17 januari 2004.  
Sekreteraren rapporterar att kontoret i sina tjänsteutlåtanden i 
ökad utsträckning redovisar det som är viktigt för personer med 
funktionshinder. Det kan t ex vara hänvisning till att 
tillgängligheten måste utredas vidare i ett kuperat område. I 
ärende om bostäder för äldre personer har frågor ställts till 
handläggaren om behovet av tillgänglighet och om kontakt hålls 
med det lokala handikapprådet.  
 
§ 9. Rapport från sammanträde 2004-02-03 med SBN:s och 
Hässelby-Vällingby handikappråd om Vällingby centrum. 
Lasse Gustafsson hänvisar till SBN:s protokoll nr 2/2004. 
Beträffande planerna att lägga smågatsten längs gångstråk i 
Vällingby centrum framhåller rådet att detta strider mot både 
Boverkets föreskrifter och stadens eget Utemiljöprogram. Om 
man trots detta går in för att lägga smågatsten anser rådet att det 
bör läggas in hällar längs stråken. Dessa kan även fungera som 
ledstråk.  
 
§ 10. Rapport från seminarium anordnat av 
Miljöförvaltningen om Barn, astma och allergi.  
(Bordläggs). 
 
§ 11. Övriga frågor.   
a. Upprättande av e-postlista över rådets medlemmar.  
Rådet anser att en lista över sina medlemmar med bl a  
e-postadresser bör upprättas. 
 
b. Inbjudan till Parkeringsavdelningen att delta i rådets 
möte. 
Rådet anser att någon från kontoret ska inbjudas till nästa möte 
för att diskutera parkeringstillstånd.     
 
c. Diskussion om sammanträdestider för rådets möten. 
På förslag av Monicka Zachari beslutar rådet att på nästa möte 
diskutera sammanträdestiderna.  
 
 
 
Vid protokollet 
 
Lennart Nilsson 
Sekreterare 


